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PROTOKÓŁ NR XXI/2008 

z XXI sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 30 października  2008 roku. 

Początek posiedzenia o godz. 9
00   

do 11
30

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych podczas otwarci sesji było 13 radnych. 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Artur Piosczek   - Przewodniczący Rady Gminy 

2. Karol Sakowski   - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Jerzy Cieślak   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Członek Komisji OZKiS 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

7. Marek Leszczyk   - Członek Komisji RLiOŚ 

8. Jacek Młynarczyk    - Przewodniczący  Komisji RLiOŚ 

9. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

10. Paweł Pakuła   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11. Bożena Przybyła   - Przewodnicząca Komisji OZKiS 

12. Barbara Puczkowska  - Członek Komisji Rewizyjnej 

13. Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

14. Maria Smolarek   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

     15 Ryszard Świątek   - Członek Komisji RLiOŚ 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Agnieszka Leszczyk  - Referent UG 

5. Dura Sabina    - Inspektor UG 

6. Ludmiła Wypych   - Referent UG 

7. Lidia Przywojska   - Kierownik GOPS w Wierzchlesie 

8. Władysław Horubski  - Projektant Planu Zagosp. Przestrzen.  

9. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

10.  Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

11.  Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B 

12.  Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

13.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

14.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

15.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

16.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

17.  Łuczak Henryk   - Sołtys wsi Kamion 
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18.  Tadeusz Ignasiak    - Sołtys wsi Mierzyce 

19. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

20. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

 

Porządek  obrad: 

1. Otwarcie XXI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas  

b)  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

c) wysokości  stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok 

d) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok. 

e) zatwierdzenia  ceny wody pobieranej z wodociągów  wiejskich na terenie 

Gminy Wierzchlas. 

f) wprowadzenia zmian do statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej              

w Wierzchlesie.  

g) stwierdzenie zgodności  projektu  miejscowego planu  zagospodarowania  

przestrzennego wsi Przycłapy (tereny zainwestowane i tereny przyległe ze 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Wierzchlas”. 

-  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Przycłapy Gmina Wierzchlas. 

h) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

6. Interpelacje,  wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad  XXI sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

 

 

Przebieg obrad 

 

Punkt 1 

Otwarcie XXI  sesji  Rady Gminy. 

Przewodniczący  Rady Gminy Artur Piosczek powitał radnych, sołtysów, Panią 

sołtys oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi kworum, przy którym może obradować  i podejmować 

uchwały Rada Gminy.   

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali  

w zawiadomieniach porządek obrad. W związku z tym zapytał, czy są uwagi do 

porządku obrad. 
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Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek poinformował Radnych                  

o wprowadzeniu zmian do porządku obrad  w Punkcie 5, podpunkcie  „g”  

dodaje się uchwałę  -  „stwierdzającą  zgodności projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Przycłapy (tereny zainwestowane i tereny 

przyległe ze „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Wierzchlas”   oraz  w Punkcie 5 podpunkt „h” wycofuje  

się uchwałę  w sprawie aktualizacji Gminnego Programu Ochrony Środowiska  

a wprowadza się w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchlas 

Ponieważ nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad poddany 

został on pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 13 radnych. 

  

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół poprzedniej sesji był 

wyłożony i każdy radny mógł się z nim zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś 

uwagi do protokołu. 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został poddany pod 

głosowanie i przyjęty jednomyślnie.  

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Odnotowano spóźnienie Radnego Jacka  Młynarczyka  9
05 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie informacji od dnia       

30 września 2008r. do dnia 30 października 2008r., które stanowi załącznik nr 2 

do protokołu. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do przedstawionej przez 

Wójta informacji. 

 

1) Radny Józef Krzeszowski – zwrócił się do Wójta z dwoma pytaniami. Po 

pierwsze  radny chciał uzyskać bliższych informacji na temat zakończenia 

prac przy budowie i  terminu oddania do użytku boiska „Orlik 2012”. 

 

Odnotowano spóźnienie Radnego Pawła Pakuły  9
10

 

 

Drugie pytanie dotyczyło modernizacji  drogi wojewódzkiej, przebiegającej 

przez Wierzchlas ponieważ obecnie prowadzone są prace w miejscowości Ruda 

do przejazdu kolejowego, a w piśmie,   które radny otrzymał w ubiegłym roku  z 

Wojewódzkiego Rejonu Dróg  informowano, że w trakcie modernizacji 

przedmiotowej drogi zaplanowana i  wykonana zostanie przebudowa 
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skrzyżowania  drogi wojewódzkiej z drogą powiatowa   w Wierzchlesie                    

w związku z tym zapytał czy jest Wójtowi coś wiadomo w tym temacie. 

Wójt -  wyjaśnił, że  oddanie boiska   uzależnione jest to od  wykonawcy, który  

zobowiązał się zakończyć  zadanie do końca listopada. 

Natomiast jeśli chodzi o drogę wojewódzka to z informacji, które Wójt uzyskał 

przed dwoma dniami od Pana Soszkowskiego Dyrektora Dróg Wojewódzkich            

w Sieradzu, który poinformował, że na początku przyszłego roku rozpisany 

zostanie przetarg na projekt drogi Wojewódzkiej Wieluń – Działoszyn cały 

odcinek i  zostanie powołana specjalna komisja  techniczna  w skład której 

wejdą przedstawiciele dróg wojewódzkich, projektanci i przedstawiciele trzech 

samorządów lokalnych, Wielunia, Wierzchlasu i Działoszyna i na tym  etapie 

ustalane będą szczegóły  odnośnie  lokalizacji różnego typu spraw i zasad  

związanych z poprawa bezpieczeństwa ruchu pieszego i jezdnego na tym 

odcinku drogi, w związku z tym należy uzbroić się w cierpliwość.  

 

Ponieważ nie było więcej pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z 

tym zostało one przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                          

i powiedziała, że projekt uchwały szczegółowo omawiany był na 

poszczególnych posiedzeniach Komisji i nie zaszły żadne zmiany w związku z 

tym Przewodniczący Rady gminy poprosił o odczytanie projektu uchwały Nr 

XXI/113/2008 w/w  sprawie. 

Ponieważ nie było pytań ani uwag Uchwała podana została pod głosowanie i 

przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) zmian w budżecie gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                           

i powiedziała, że projekt uchwały szczegółowo omawiany był na 

poszczególnych posiedzeniach Komisji w związku z tym Przewodniczący Rady 

gminy poprosił o odczytanie uchwały Nr XXI/114/2008 w/w  sprawie. 

Ponieważ nie było pytań ani uwag Uchwała podana została pod głosowanie                 

i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

c) wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powiedział, ze temat ten 

szczegółowo analizowany był na posiedzeniach Komisji i radni zapoznali się             

z jego treścią  jak również nie mieli uwag, w związku z tym poprosił Ludmiłę 

Wypych o odczytanie projektu uchwały Nr XXI/115/2008 w/w sprawie. 
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Następnie uchwał poddana została  pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.            

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

d) określenia stawek podatku od środków transportowych na 2009 rok 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek powiedział, że temat ten również  

szczegółowo analizowany był na posiedzeniach Komisji i radni zapoznali się z 

jego treścią  jak również nie mieli uwag, w związku z tym poprosił Ludmiłę 

Wypych o odczytanie projektu uchwały Nr XXI/116/2008 w/w sprawie. 

Następnie uchwała poddana została  pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie.           

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

e) zatwierdzenia ceny wody pobieranej z wodociągów wiejskich na terenie 

Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Pani Sabina Dura, i powiedział, że zwróciła 

się do Rady Gminy o zwiększenie  ceny wody pobieranej z wodociągów 

wiejskich, w związku z tym wystąpiła z propozycją aby podnieść cenę wody  na 

1,80 plus VAT oraz zatwierdzić opłatę abonamentową w wysokości 1 zł 

miesięcznie. Wprowadzenie opłaty abonamentowej spowodowane jest faktem, 

że wiele osób zgłasza się do urzędu o wymianę lub zamontowanie nowego 

wodomierza zgodnie z ustawa , która to na samorząd nałożyła. W br 

zakupionych było 60 wodomierzy z czego na chwile obecną pozostał 8,  

wodomierze wydawane są obecnie  tylko na nowe przyłącza.  Przedstawiła 

koszty, które spowodowały, że konieczna jest podwyżka,  a mianowicie zakup 

nowych wodomierzy , zakup odzielażaczy i mieszaczy na hydroforniach.  

Zakup jednego mieszacza wynosi 1.900 zł plus 22% VAT a jeden odzielażaczy 

kosztuje 11.346 zł. Z opłaty abonamentowej zakupione zostałaby nowe 

wodomierze przekazywane na nowo powstające przyłącza. Wymiana 

wodomierzy jest to kompetencja urzędu. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy konieczne jest wprowadzenie opłaty 

abonamentowej? 

Pani Sabina Dura wyjaśniła, ze środki uzyskane z opłaty pozwolą na zakup 

wodomierzy, ponieważ zachodzi konieczność wymiany i legalizacji obecnie 

posiadanych przez odbiorców wodomierzy. Będą wydawane nowe wodomierze 

a stare zostaną poddane legalizacji i również będą wydawane i wykorzystywane 

przez odbiorców indywidualnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał jaka jest obecnie żywotność wodomierzy? 

Pani Sabina Dura powiedział, że każdy wodomierz po 5 latach użytkowania 

powinien być poddany do legalizacji lub wymieniony na nowy. 

Cena nowego wodomierza wynosi 60 zł, natomiast legalizacji wynosi 47zł,                

i planowana jest legalizacja wodomierzy na terenie całej gminy. 
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że jeżeli miałaby to być wymian 

wodomierzy na terenie całej gminy to wówczas  uważa to za zasadne i sensowne 

wprowadzenie opłaty abonamentowej. Następnie zwrócił się do radnych o 

wypowiedzenie się w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Jacek 

Młynarczyk  zapytał Panią Dura czy przy płaceniu 1 zł opłaty abonamentowej 

nie powstanie nawał  wymiany wodomierzy na terenie całej gminy? 

Pani Sabina Dura Powiedział, że  nie obawia się ponieważ  jeśli nie będzie tej 

opłaty to zostanie podniesiona wówczas stawka za wodę . 

Radny Marek Leszczy  zapytał  jak wytłumaczyć indywidualnemu odbiorcy, że 

płaci za swój wodomierz? 

Radny Jacek Młynarczyk zaproponował  aby wyliczać średnią cenę  wody i ująć 

w tej stawce opłatę abonamentową w taki sposób aby   nie stanowiła ona 

oddzielnego zapisku  w uchwale.  

Pani Sabina Dura udzieliła odpowiedzi Radnemu Markowi Leszczykowi, że 

zgodnie z ustawą wodomierze przeszły na własność gminy  czyli przyłącze jest 

własnością odbiorcy a wodomierz zgodnie z  ustawa przeszły na własność 

gminy. 

Radny Leszczyk powiedział, ze mieszkańcy są oburzeni wprowadzeniem opłaty 

abonamentowej  ponieważ będą musieli płacić za swój wodomierz                            

i z pretensjami zwracają się do sołtysów i radnych  z tym problemem. 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska powiedział, ze powinno się 

wyłapywać osoby, które kradną wodę i pobierają ja nielegalnie. 

Pani Sabina Dura powiedział, że jeżeli zgłoszony zostanie problem o zaistnieniu 

takiej sytuacji, że pobierana jest nielegalnie woda  to wówczas powołana 

zostanie trzyosobowa Komisja, która pojedzie w teren i szczegółowo zbada 

sprawę.   

Radny Jacek Młynarczyk powiedział, żeby tą złotówkę  z opłaty abonamentową 

rozbić na wszystkich abonentów i podnieść o ta niewielka kwotę i wówczas nie 

byłoby nazwy opłata abonamentowa i każdy płaciłby nie za nasza ale przez nas 

zakupiony wodomierz . 

Radny Józef Krzeszowski również przychylił się do propozycji radnego 

Młynarczyka i również był przeciwny wprowadzeniu opłaty abonamentowej, 

ponieważ społeczeństwo odbierze to jako wprowadzenie dodatkowego podatku. 

Przewodniczy Rady Gminy powiedział, żeby wyliczyć realną stawkę która 

wchłonęłaby sumę, która gmina uzyskałaby z opłaty abonamenckiej. 

Radny Marek Leszczyk  powiedział, że   wówczas większe koszty poniosą ci 

odbiorcy, którzy zużywają więcej wody. 

Radny Jacek Młynarczyk z koeli powiedział, że odbiorcy którzy zużywają 

więcej za wodę  i więcej będą za nią płacili to również u nich szybciej zużywają 

się wodomierze dlatego więcej zapłacą za wodę i powinni w pierwszej 

kolejności mieć wymieniony wodomierz. 
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Randa Barbara Puczkowska powiedziała, ze nie będzie to sprawiedliwe 

ponieważ wodomierz wymienia się co 5 lat a nie za szybkości jego zużycia. 

Radny Marek Leszczyk powiedział, że zgodnie z wypowiedzią Pani Sabiny 

Dura  na pczatku będą mieli  wymieniani ci Odbiorcy wodomierze, którzy płacą 

za mało za wodę ponieważ w tych gospodarstwach te wodomierze już nie 

działają. 

Radny Józef Krzeszowski jest to fizycznie nie możliwe aby wymienić wszystkie 

wodomierze na terenie gminy. 

Pani Sabina Dura powiedział, ze jeżeli  cena podniesiona byłaby dodatkowo o 

0,05 groszy to dałoby to kwotę  7.000 zł i pozwoliłoby  zakupić 100 

wodomierzy, a następne 100 wodomierzy powinno być zalegalizowane czyli 

powinien być przyjęty limit wymiany wodomierzy np. 300 wodomierzy rocznie  

czyli powinno wówczas być poniesione 1,90 zł i to wystarczyłoby na legalizację 

300 wodomierzy  rocznie. 

Przewodnicząca Maria Smolarek powiedziała, że w ubiegłym roku podjęta była 

decyzja, że stawka za wodę będzie podnoszona co roku o 0,10 gr.  I należy się 

trzymać ubiegłorocznych decyzji. 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek zwrócił się do Przewodniczących 

poszczególnych Komisji o przedstawienie  stanowisk swoich komisji. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Smolarek powiedział, że Komisja 

ustaliła cenę 1,80 plus VAT bez opłaty abonamentowej takie samo stanowisko 

było również Komisji Rolnictwa i Komisji Oświaty.    

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poprosił Panią Sabinię Dura               

o odczytanie  projektu uchwały Nr XXI/117/2008 w sprawie zatwierdzenia ceny 

za zbiorowe dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków. 

Następnie uchwała poddana została pod głosownie i  przyjęta jednomyślnie.               

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) wprowadzenie zmian do statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                              

w Wierzchlesie. 
Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie Lidia Przywojska  i powiedział, ze zachodzi 

konieczność wprowadzenia zmian do statutu ośrodka ponieważ z dniem                    

1 października bieżącego roku weszła w życie ustawa o pomocy osobom 

uprawnionym do alimentów i ponieważ ośrodek będzie prowadził  

postępowanie w sprawie świadczeń  z   funduszu alimentacyjnego konieczne 

jest dokonanie  zmian  statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  aby 

wykonywane zadania były zgodne ze statutem.   
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Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poprosił panią Lidię 

Przywojską  o odczytanie  projektu uchwały Nr XXI/118/2008 w/w sprawie.   

Następnie uchwała poddana została pod głosownie i  przyjęta jednomyślnie.             

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

g)  stwierdzenie zgodności  projektu  miejscowego planu  zagospodarowania  

przestrzennego wsi Przycłapy (tereny zainwestowane i tereny przyległe ze 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Wierzchlas”. 

W temacie  głos zabrał Pan Władysław Harubski zajmujący się 

opracowywaniem Planu Zagospodarowania Przestrzennego  dla Gminy 

Wierzchlas  wsi  Przycłapy i powiedział, ze odnośnie tego planu nie było uwag 

mieszkańców  tej miejscowości. Granice opracowania planu zostały ustalone         

w uchwale  o przystąpieniu do opracowania planu Zagospodarowania 

przestrzennego Nr XXVIII/222/2006 z dnia 28 kwietnia 2006 roku.  

Powiedział, że plan wykonywany jest zgodnie  z obowiązującą ustawa                      

o Planowaniu i Zagospodarowaniu  Przestrzennym 27 marca 2006 roku 

przeszedł on pozytywnie procedurę wymagana z  w/w Ustawa, otrzymał 

wszystkie pozytywne opinie i uzgodnienia. Plan otrzymał zgodę dotyczącą 

przeznaczenia gruntów klasy IV na cele nierolnicze. 

Podejmowanie w/w  uchwały jest to wymóg Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi, 

żeby podjąć uchwałę o zgodności przed ostateczną uchwała zatwierdzającej  

Plan Zagospodarowania Przestrzennego. W/w Plan jest zgodny ze Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego. 

- Radny Józef Krzeszowski  zapytał odnośnie § 18 Planu zagospodarowania 

przestrzennego dotyczącego rowu melioracyjnego przechodzącego przez tereny 

wsi Przycłapy i jak on ma przebiegać i jakie jest proponowane jego 

funkcjonowanie oraz czy istnieje możliwość jego przykrycia, oraz 

odprowadzenie wody z tego rowu.  

Władysław Horubski wyjaśnił, ż e forma i sposób przykrycia rowu     to zależy 

od rozwiązania technicznego będzie należało do projektanta który tym zadaniem 

będzie się zajmował. Powiedział że ten rów był w studium i przeszedł przez 

wszystkie instytucje opiniujące pozytywnie,  i w związku z istniejącym rowem 

nie zgłosili żadnych uwag. 

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący poprosił Panią Agnieszkę 

Leszczyk  o odczytanie  projektu uchwały Nr XXI/119/2008 w/w sprawie.   

Następnie uchwała poddana została pod głosownie i  przyjęta jednomyślnie.             

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

-  uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Przycłapy Gmina Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Agnieszka Leszczyk i poinformowała, że na 

posiedzeniach komisji  nie była do końca rozstrzygnięta sprawa  zabytków w 
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miejscowości Przycłapy, i po rozmowie z Panią Bąbką Konserwator Zabytków     

mógł zostać wykreślony z Planu tylko zabytek Nr 1 tj. dom mieszkalny nr 1 

ponieważ on już nie istnieje pozostałe dwa zabytki  - domy mieszkalne 

pozostają w planie jako zabytki. Nadmieniała że na komisja nie została ustalona  

stawka procentowa dotycząca opłaty planistycznej tj. § 24 Planu mówiący                 

o wysokości opłaty planistyczne w wysokości 20 %, przytoczyła że                      

w uchwalonych planach zagospodarowania przestrzennego Wierzchlas                        

i Kraszkowic, które obowiązują  wynosi ta opłata 20% , natomiast tereny nad 

rzeka Warta  w Łaszewie i Mierzycach ustalono stawkę 15 %. Maksymalna 

stawka wg Ustawy o Planowaniu i Zagospodarowaniu Przestrzennym  wynosi 

30%. 

Jest to opłata za wzrost wartości nieruchomości po uchwaleniu planu. Polega 

ona na tym, że nieruchomość którą sprzedaje właściciel miała inne 

przeznaczenie przed uchwaleniem planu a inne po jego przyjęciu  to wartość tej 

nieruchomości przed uchwaleniem planu i po   uchwaleniu planu , to od tej 

różnicy  pobiera  się opłatę planistyczna  w wysokości  stawki ujętej w planie 

czyli obecnie 20%.  Obecnie opłata ta jest nie egzekwowana pomimo tego, ze 

jest ona ujęta w planach i jest okres 5 lat  na pobranie tej opłaty.  Opłata taka 

stanowić będzie dochody własne gminy i ponosi ją osoba sprzedająca działkę . 

Przewodniczący Rady Gminy Artur Piosczek, powiedział, ze należy przyjąć 

jedną stawkę która będzie obowiązywała na terenie całej gminy i ujednolicić na 

stawkę 20%. 

Rada Gminy  przyjęła stawkę opłaty planistycznej 20%.  

Pan Włodzimierz Horubski  nadmienił, ze te działki które, przed uchwaleniem 

planu  były jako budowlane i dalej są  budowlanymi to w tych przypadkach 

opłata ta nie będzie obowiązywała. 

 

Obrady sesji Rady Gminy opuścił radny Paweł Pakuła  11
00

. 

 

Ponieważ nie było uwag  i pytań Przewodniczący poprosił Panią Agnieszkę 

Leszczyk  o odczytanie  projektu uchwały Nr XXI/120/2008 w sprawie 

uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Przycłapy Gmina Wierzchlas. 

Następnie uchwała poddana została pod głosownie i  przyjęta jednomyślnie.             

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

h) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak                           

i powiedziała, że w Budżecie Gminy zaplanowana jest rezerwa na 

nieprzewidziane wydatki  w kwocie 85.977 zł i obecnie zachodzi konieczność 

rozdysponowania rezerwy na nieprzewidziane wydatki, które się pojawiły i tak 

zaproponowała przeznaczenie środków na Dział 600 Transport i Łączność                 

w wysokości  70.000 zł  z  tym  na: 
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- 50.000 zł na drogę  Wierzchlas ul. Sportowa, 

- 10.000 zł na dokończenie chodnika w Mierzycach, 

-10.000 zł na dokończenie chodnika w Krzeczowie. 

oraz na Dział 801 Oświata i Wychowanie zostały przekazane środkido Urzędu 

Wojewódzkiego w Łodzi  na  zapłacenie wyłączenia gruntów spod produkcji 

rolnej, na których znajduje się boisko wielofunkcyjne w Wierzchlesie w 

wysokości 7.137 zł.  

Dział 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska przeznacza się kwotę 

8.840 zł na opracowaną  aktualizacje Gminnego Programu  Ochrony 

Środowiska dla Gminy Wierzchlas, sa to wydatki nie planowane w budżecie 

gminy i dlatego można je pokryć z rezerwy budżetowej. Łacznie wydatki 

stanowią kwotę 85.977 zł. 

w związku z tym Przewodniczący Rady gminy poprosił o odczytanie uchwały 

Nr XXI/121/2008 w sprawie  zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2008 rok.  

Ponieważ nie było pytań ani uwag Uchwała podana została pod głosowanie                    

i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

Punkt 6 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

1) Wice- przewodniczący Rady Gminy Karol Sakowski  podziękował Wójtowi 

Gminy za  wykonanie ławek na boisku sportowym, a drugą kwestią którą 

poruszył radny było wyrażenie zgody przez Wójta na korzystanie ze szatni 

postawionych na nowym boisku – „Orliku”  przez LZS Wierzchlas i czy jest 

taka możliwość. W ciągu roku odbywa się ok. 14 meczy i zwrócił się z 

prośbą o umożliwienie korzystanie za szatni.    

2) Wójt odpowiedział, ze nie widzi przeszkód aby LZS mógł korzystać z nowo 

postawionych szatni.  

 

Punkt 7 

Zakończenie obrad  XXI sesji Rady Gminy Wierzchlas.   

 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXI sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

Obrady zakończono o godzinie 11
30

. 

 

 


